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Stroomoverschotten van PV-installaties  -  Vermarkting

De verhalen zijn bekend: alle lichten nutteloos laten branden, elektrische vuurtjes 
maximaal laten draaien terwijl de ramen openstaan, de sauna aanzetten om de kamer te 
verwarmen,… Eigenaars van PV-panelen zijn immers creatief om zo veel mogelijk energie 
te verbruiken voor de jaarafrekening. Velen produceren meer dan ze verbruiken en voor 
dat ‘overschot’ worden ze niet gecompenseerd. Met de huidige terugdraaiende teller gaat 
de ‘overproductie’ immer gratis naar het net.

De stroom die wordt geproduceerd door PV-panelen is groen. Dan horen we vaak ten 
onrechte dat het zinloos is om extra te investeren in energiezuinige alternatieven zoals 
bijvoorbeeld het beter isoleren van de gebouwenschil.

Door prosumenten de kans te geven de overproductie te vermarkten, kan dergelijke 
verspilling worden vermeden. Dit thema werd reeds met toenmalig minister Turtelboom 
op 6 januari 2016 in de commissie besproken. Toen werd aangehaald dat in functie van 
de nieuwe marktregels, de zogenaamde MIG 6, het mogelijk zal zijn om de overproductie 
van zonnepanelen in rekening te brengen. Er was toen nog geen zicht op de wijze 
waarop de prosument zal worden vergoed of over de bedragen. De vergoeding op zich 
vormt uiteraard een onderdeel van de marktwerking.

1. Op welke manier kunnen eigenaars van PV-panelen beter worden gesensibiliseerd 
om steeds te opteren voor de meest energiezuinige alternatieven?

2. MIG 6 werd ondertussen uitgesteld. 

Op welke manier zal de vergoeding voor de prosumenten worden gerealiseerd? Is er 
al meer duidelijkheid over de modaliteiten en de timing?
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1. Het klopt dat ‘groene’ stroom uit hernieuwbare energiebronnen net zo min verspild zou 
mogen worden als andere energie. Het is dus zaak om deze boodschap ook bij 
prosumenten, mensen met zonnepanelen, te promoten. Het verspillen van 
overschotten is een andere zaak, die te maken heeft met het feit dat een prosument 
die op jaarbasis meer produceert dan zelf verbruikt, voor deze ‘overtollige’ elektriciteit 
die in het net geïnjecteerd wordt geen vergoeding krijgt. Deze stroom komt ten goede 
aan de netverliezen en helpt dus om de factuur (via de distributienettarieven) te 
drukken voor alle elektriciteitsafnemers in Vlaanderen. Dit is echter niet breed geweten 
en leidt ertoe dat sommige prosumenten deze overschotten ‘opstoken’ via elektrische 
vuurtjes en dergelijke meer. Eens de digitale meter uitgerold wordt, kan dergelijk 
probleem verholpen worden.

2. Ik zal aan de Vlaamse Regering voorstellen om vanaf 2021 een terugleververgoeding 
in te voeren, waarbij de prosument een vergoeding krijgt voor de energie die hij 
injecteert in het net. Het spreekt voor zich dat deze vergoeding niet combineerbaar zal 
zijn met de terugraaiende teller. Op deze manier krijgt de overtollige energie een 
waarde waardoor verspilling niet meer opportuun is. De concrete modaliteiten zijn op 
dit moment nog niet bekend aangezien ze nog voorwerp zijn van politiek overleg binnen 
de regering. 


